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„Prowadzenie biznesu bez reklamy jest jak puszczanie oka do dziewczyny po ciemku.  
 Nikt, poza nami nie wie, co robimy” — Stuart Henderson

WSPOMOżEMY TWÓj BIZNES! ZADZWOŃ: 691 895 296 LUB NAPISZ: KONTAKT@NASZGLOSPOZNANSKI.PL

Fo
t.

 Z
ij

a
 P

ió
r

o
 / 

r
o

c
k

 h
o

u
se

 e
n

te
r

ta
in

m
e

n
t

Chcesz być dobrze poinformowany » wejdź na: www.naszglospoznanski.pl
Każdego dnia relacjonujemy najważniejsze wydarzenia z Poznania i okolicznych gmin. Wygrywaj bilety i nagrody w konkursach!

Anna Wyszkoni będzie gwiazdą 
„Koncertu Gwiazdkowego Gminy 
Dopiewo”, który odbędzie się 
2 grudnia w hali GOSiR w Dopiewie. 
Dla Czytelników mamy bilety! 
Str. 5

Koncert 
Gwiazdkowy 
z Anią 
Wyszkoni

Mistrzynie świata z Dopiewca. STR. 11
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2 Poznań

artykuł sPonsorowany 

nowe rondo powstało u zbiegu ulic 
ługańskiej, michałowo i szczepan-
kowo.

- Zależało nam na oddaniu do 
użytku ronda możliwie najszybciej, 
jeszcze przed wzmożonym ruchem 
związanym z dniem wszystkich 
Świętych. umowa z wykonawcą za-
kładała zakończenie prac do końca 
listopada, zostały więc one zreali-
zowane miesiąc wcześniej. Zamon-
towane zostało już konieczne ozna-
kowanie drogowe, obecnie trwają 
jedynie prace porządkowe - mówi 
tomasz Płóciniczak, wiceprezes 
spółki Poznańskie inwestycje miej-
skie.

wprowadzanie stałej organizacji 
ruchu rozpoczęło się we wtorkowy 
poranek (31 października). w na-
stępnych dniach przeprowadzona 
została procedura odbiorów koń-
cowych, która nie miała wpływu na 
organizację ruchu. 

od 1 listopada na stałe trasy zo-
stały także skierowane autobusy. 
szczegóły na stronie mPk. 

Przed rozpoczęciem inwestycji 
u zbiegu ulic ługańskiej, micha-

łowo i szczepankowo było zwy-
kłe, pięciowlotowe skrzyżowanie. 
Dzięki budowie ronda poprawiło 
się w tym miejscu bezpieczeństwo 
użytkowników i płynność włączania 
się do ruchu.

Zmianę na lepsze odczują nie 
tylko kierowcy - rondo zostało do-
wiązane do istniejącego ciągu pie-
szo-rowerowego na ul. ługańskiej 
oraz drogi dla rowerów w kierun-
ku południowo-wschodnim na ul. 

szczepankowo. Dzięki temu roz-
wiązaniu rowerzyści mają możli-
wość bezpiecznego włączenia się do 
ogólnego ruchu i jazdy na rondzie 
w każdym dozwolonym kierunku.

Przebudowane zostały także 
chodniki wokół ronda. Dla pieszych 
z dysfunkcją wzroku, zgodnie ze 
standardami miasta Poznania, za-
montowano nawierzchnię fakturo-
wą. Przejścia dla pieszych zostały 
także doświetlone. PIM

Rondo na Szczepankowie 
Prawie 90 drzew zostało posadzo-
nych na ul. spławie w ramach zwy-
cięskiego projektu Poznańskiego 
Budżetu obywatelskiego - Zielone 
Fyrtle.

Prace ogrodnicze na ul. spławie 
rozpoczęły się w minionym tygo-
dniu na odcinku pomiędzy ul. Plo-
nową a ostrowską. sadzone były 
klony, dęby, graby i kwitnące wio-
senną porą wiśnie piłkowane. łącz-
nie zasadzonych zostało 88 nowych 
drzew.

wykonawca zabezpieczy jesz-
cze drzewa drewnianymi palikami 
i zrekultywuje  trawniki w rejonie 
prowadzonych prac. łączny koszt 

to prawie 162 tysiące złotych.
warto dodać, że to nie jedyne 

nasadzenia jakich wykonanie  pla-
nowane jest w tym roku w ramach 
projektu PBo Zielone Fyrtle. Dzięki 
głosom mieszkańców drzewa i zie-
leń niska zostaną posadzone przy 
skrzyżowaniu ulic Browarnej i lesz-
ka, na ul. arkońskiej, przy skrzyżo-
waniu ulic krzesiny i Pabianickiej 
i na rondzie krzesiny. aż 37 drzew 
zasadzonych zostanie w rejonie 
ronda mycielskich. nowe drzewa, 
krzewy i byliny będą również na ul. 
szarotkowej, a zieleń niska ozdobi 
przestrzeń przed przedszkolem przy 
ul. nadolnik. ZDM

336 wniosków o wynajęcie miesz-
kania złożono w ramach społecznej 
agencji najmu. to nowy miejski pro-
gram, który pozwala poznaniankom 
i poznaniakom na atrakcyjny ceno-
wo i bezpieczny najem lokali. wciąż 
prowadzony jest nabór mieszkań do 
pierwszej edycji programu. 

w stolicy wielkopolski społecz-
ną agencję najmu w imieniu miasta 
prowadzi Zarząd komunalnych Za-
sobów lokalowych. san pośredni-
czy między właścicielami mieszkań 
na wynajem i osobami, którym do-
chody lub sytuacja życiowa utrud-
niają najem mieszkania w warun-
kach rynkowych. 

oferta san-u jest adresowana 
m.in. do osób, które w przeszłości 
ubiegały się o pomoc mieszkanio-
wą, ale jej nie otrzymały z powodu 
zbyt wysokich zarobków lub nie-
wystarczającej liczby uzyskanych 
punktów. Z oferty programu sko-
rzystać mogły również osoby, któ-
re nie zostały zakwalifikowane do 
programu „mieszkanie do remon-
tu” lub były najemcami w ramach 
„miejskiego Biura najmu”.

Potencjalni lokatorzy zaintereso-
wani udziałem w programie mogli 
do 20 października składać wnio-
ski o najem lokalu. wpłynęło ich aż 
336. są one na etapie weryfikacji.

- tak ogromne zainteresowanie 
programem pokazuje, że wciąż 
bardzo liczna jest na rynku najmu 
grupa osób z tzw. luki dochodowej 
- czyli zarabiających zbyt dużo, by 
otrzymać mieszkanie komunalne 
i jednocześnie za mało, by kupić lo-
kal na kredyt czy wynająć go komer-
cyjnie. Zadaniem miasta jest wspar-

cie tych osób w znalezieniu nowego 
domu, co realizujemy właśnie w ra-
mach pilotażowej edycji społecznej 
agencji najmu - mówi jacek jaśko-
wiak, prezydent Poznania. 

Program ma na celu także wy-
korzystanie potencjału mieszkań 
z zasobu prywatnego. szczególnie 
tych, które z różnych powodów nie 
są wynajmowane przez właścicieli, 
bo np. odziedziczyli oni mieszkanie, 
ale w nim nie zamieszkują lub oba-
wiają się nierzetelnych najemców 
czy możliwych zniszczeń w lokalu.  

udział w społecznej agencji naj-
mu to dla właścicieli bezpieczne 
rozwiązanie. Podpisują oni umowę 
z ZkZl i to spółka miejska jest od-
powiedzialna za bieżące płatności 
i ewentualne remonty lokali.

Publiczny partner, jakim jest 
ZkZl, to dla właścicieli wiarygod-
ny kontrahent, który jest gwarancją 
stabilnego i regularnego wynaj-
mu. właściciele mieszkań - poza 
gwarancjami terminowej zapłaty 
w całym okresie najmu, otrzyma-
nia lokalu w stanie niepogorszo-
nym i brakiem jakichkolwiek obo-
wiązków związanych z kontaktami 
z najemcą - uzyskują też zwolnienie 
swoich dochodów z najmu z podat-
ku dochodowego i Vat. całościo-
wym zarządzaniem nieruchomością 
zajmie się ZkZl.

nabór mieszkań prowadzony jest 
w trybie ciągłym poprzez stronę 
internetową www.san.poznan.pl. 
Pierwsza, pilotażowa odsłona pro-
gramu zakłada udostępnienie 100 
lokali poznańskim rodzinom. jak do 
tej pory właściciele mieszkań zgłosi-
li 74 nieruchomości. JZ

jesień w pełni, a co się z tym wiąże 
- z drzew spada coraz więcej liści. 
obowiązek uprzątnięcia ich z chod-
ników spoczywa na właścicielach 
posesji. Za jego niedopełnienie 
można liczyć się z mandatem. Z po-
mocą przychodzi ZDm, bezpłatnie 
odbierając worki z zebranymi liść-
mi. 

obowiązek utrzymania chodni-
ków w należytym stanie czystości 
spoczywa na właścicielu posesji. je-
sienią najwięcej na chodnikach jest 
liści, które w połączeniu z deszczem 
tworzą śliską powierzchnię. 

chodniki, które bezpośrednio 
przylegają do granicy nieruchomo-
ści, porządkowane są przez jej wła-
ściciela, natomiast pozostałe oraz 
wszystkie te, na których dopuszczo-
ne jest parkowanie pojazdów, sprzą-
tane są na zlecenie miasta.

osoby, które nie będą wywią-
zywać się z obowiązku sprzątania 
liści z chodników przyległych do 
prywatnej posesji powinny liczyć się 
z mandatem do 500 złotych. taki 
sam mandat można otrzymać za 
nieprawidłowe pozbywanie się od-
padów zielonych, w tym liści. odpa-
dy zielone muszą być gromadzone 
w sposób selektywny i trafiać do po-
jemników na bio lub do przydomo-
wego kompostownika. obowiązuje 
także zakaz spalania liści. 

ZDM odbierze liście
Zarząd Dróg miejskich prowadzi 

akcję mającą na celu pomoc właści-
cielom, administratorom i dozor-
com w uprzątaniu liści opadających 
na miejskie chodniki położone przy 
ich posesjach. Pracownicy ZDm 

dostarczą puste worki na liście, 
a następnie odbierze, gdy już będą 
zapełnione.

mieszkańcy sprzątający chodniki 
położone przy swoich nieruchomo-
ściach mogą składać zamówienia na 
dostarczenie pustych worków poda-
jąc nazwę ulicy oraz numer posesji, 
gdzie ma nastąpić dostawa. Zgło-
szenia przyjmowane są: telefonicz-
nie przez miejską infolinię Poznań 
kontakt pod numerem telefonu 
61 646 33 44 lub mailowo: liscie@
zdm.poznan.pl.

worki, w liczbie adekwatnej do 
liczby przydrożnego drzewostanu, 
będą dostarczane bezpośrednio 
pod wskazane adresy (umieszcza-
ne w furtce bądź przerzucane przez 
płot posesji). w przypadku wyko-
rzystania wszystkich dostarczonych 
worków, można złożyć kolejne za-
mówienia.

Zapełnione worki powinny być 
pozostawione w miejscu skąd liście 
były zbierane, na terenie ogólno-
dostępnym - na poboczu bądź na 
części chodnika, po stronie pose-
sji. ich odbiór będzie odbywał się 
cyklicznie, według harmonogramu 
uwzględniającego podział teryto-
rialny miasta. harmonogram oraz 
szczegółowe informacje znaleźć 
można na stronie. 

Dostarczenie worków i ich odbiór 
są bezpłatne. wszystkie koszty po-
krywa ZDm. 

Liście dla przyrody
nie na wszystkich terenach 

w mieście grabienie liści odbywa się 
w jednakowy sposób. Z przestrzeni 
rzadziej użytkowanych, gęsto za-

drzewionych, ze skupin krzewów, 
bylin i roślin okrywowych, liście 
nie są usuwane przed zimą. część 
z nich będzie leżała aż do wiosny, by 
zapewnić izolację termiczną rośli-
nom oraz schronienie małym zwie-
rzętom, a część pozostanie w tere-
nie na stałe. ulegną one rozkładowi 
i wzbogacą glebę w substancje or-
ganiczne. w miejskich parkach 
wydzielane są tzw. ekostrefy, czyli 
części dzikie, gdzie natura radzi 
sobie sama. w tych miejscach rów-
nież liście zostaną pozostawione do 
naturalnego rozkładu.

w miejscach reprezentacyjnych 
oraz często użytkowanych, m.in. 
na placach zabaw, trawnikach, przy 
alejkach parkowych (mniej więcej 
1 metr od krawędzi), pomnikach, 
na cmentarzach liście są usuwane 
na bieżąco. wszystko po to, aby 
zapewnić bezpieczeństwo miesz-
kańcom, zadbać o estetykę miejsc 
pamięci oraz powierzchni rekre-
acyjnych. 

w ustronnych miejscach zebra-
ne liście zostaną zebrane w stosy, 
dzięki czemu małe zwierzęta, jak 
np. jeże, będą mogły w nich przezi-
mować. co ważne, liście spod drzew 
i krzewów, które zostały zaatakowa-
ne przez szkodniki i choroby, będą 
usuwane. to ważny element walki 
o zdrowie miejskich drzew. 

co ważne, w Poznaniu do usu-
wania liści nie używa się dmuchaw. 
ich stosowanie powoduje wznieca-
nie pyłu, który już opadł, czyli tzw. 
wtórną emisję. Powoduje także 
niepotrzebny hałas. to zakaz, któ-
ry obowiązuje bezwzględnie wyko-
nawców usług porządkowych. PD

Nowe drzewa na Spławiu

Duże zainteresowanie 
miejskim programem 
mieszkaniowym Co zrobić z opadającymi liśćmi?
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rondo na szczepankowie jest już przejezdne. Kierowcy 
otrzymali do dyspozycji bezpieczną infrastrukturę. Zyskali 
także piesi i rowerzyści

Wprowadzanie stałej organizacji ruchu rozpoczęło się 31 października.
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Prawie 90 drzew zostało posadzonych na ul. Spławie 
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wydarzenie

reklama

- Przeniesiemy Państwa wyobraźnię 
do bajkowego świata, króla tańca 
jakim jest walc, pełnego pięknych 
kobiet i flirtujących dżentelmenów, 
gdzie słychać będzie szelest długich 
sukien i huk rozlewanego szampa-
na. całość dopełnimy tańcem i sło-
wem – zapowiada organizatorka 
koncertu renata Brukiewicz.
a wybitni soliści 
o unikatowych barwach głosu.
a wyjątkowy klimat muzyczny.
a wirujący w rytmie walca tance-
rze.

Utwory najsłynniejszych wie-
deńskich kompozytorów, walce, 
brawurowe czardasze, marsze z ro-
dziny straussów, najbardziej znane 
fragmenty operetek usłyszymy pod-
czas tego wieczoru. 

Wystąpią dla Państwa:
a Joanna Horodko – sopran. lau-
reatka festiwali operetkowych, kreu-
jąca role w teatrach i musicalach. 
Przez wiele lat brała udział w koncer-
tach Bogusław kaczyńskiego.
a Mariusz Adam Ruta – tenor. 
solista czynnie koncertujący na 
terenie kraju jak i poza jego grani-
cami. specjalista od duetów operet-
kowych.
a Sławomir Naborczyk – tenor 
o unikatowej barwie głosu. laureat 
wielu prestiżowych konkursów ope-
rowych i operetkowych oraz turnie-
ju tenorów.  
a Mirosław Niewiadomski – te-
nor. wybitny polski tenor o ciem-
nej barwie głosu, który na scenie 
prezentuje niebywałą elegancję 
i mocny głos.  występował również 

w operze odeskiej oraz operze na-
rodowej. 
a Renata Brukiewicz – organi-
zatorka i gospodyni koncertu. kre-
atorka marki i dobrego stylu. 
a Orkiestra pod batutą maestro 
Orlina Bebenowa, której występy 
dostarczają jedynych i niesamowi-
tych doznań odbiorcom sztuki oraz 
są gwarancją doskonałej zabawy 
z publicznością. 
ten koncert to muzyczna uczta 
zachwycająca piękną muzyką, wir-
tuozerią wokalną artystów oraz 
elegancją, dopełniona słowem oraz 
pięknymi kreacjami i tańcem.

Organizator: 
BUSINESS ART Renata Brukiewicz 

Tel: 502 467 267 
Mail: renata.brukiewicz@gmail.com

www.brukiewicz.pl 

Gala Noworoczna 
Wiedeński Nowy Rok
Business art renata Brukiewicz zaprasza Państwa w niezwykłą 
muzyczną podróż do roztańczonego wiednia. Koncert w Poznaniu 
odbędzie się w Auli UAM 8 lutego o godz. 19

Kupbilecik.pl  https://kbq.pl/106664
Bilety24.pl https://www.bilety24.pl/kup-bilet-na-1304-gala-noworoczna-wiedenski-nowy-rok--93843?id=518128#parter-10767

Biletyna.pl https://bilety.io/pdPvM
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4 KrótKo z Powiatu

uzdolnionej młodzieży w naszym 
regionie jest więcej niż w ubiegłym 
roku. łącznie stypendia i nagrody 
otrzymało prawie 160 osób. tylko 
w tym roku powiat poznański na ten 
cel wyda blisko 370 tys. zł. 

– Bardzo mnie cieszy, że spotyka-
my się w tak licznym gronie. wasze 
wybitne osiągnięcia potwierdzają, 
że oświata w powiecie poznańskim 
znajduje się na najwyższym pozio-
mie. Dla nas to niezmiernie ważne 
nagrody, ponieważ każda inwe-
stycja w edukację jest inwestycją 
trafioną – mówił tomasz łubiński, 
wicestarosta poznański. 

26 młodych, w tym 15 ze szkół 
branżowych i stopnia, odebrało wy-
różnienia. Doceniono ich za dosko-

nałe osiągnięcia w nauce, a także 
działalność społeczną, kulturalną 
oraz pozaszkolną. są wśród nich 
sportowcy, laureaci konkursów czy 
olimpiad. 

najwyższą gratyfikację pienięż-
ną, w wysokości 4 tys. zł, otrzymała 
jagoda arciszewska, uczennica lo 
nr 2 w swarzędzu za wyniki w ho-
keju na trawie. równie imponujące 
osiągnięcia w tej dyscyplinie miała 
amelia kujawa, także ze swarzędz-
kiej Dwójki, która odebrała 3 tys. zł. 
obie zawodniczki zostały powołane 
do kadry narodowej. 

– Powiat poznański od ponad 
dwóch dekad jest nastawiony pro-
oświatowo. wiele pieniędzy inwe-
stujemy w remonty, rozbudowę czy 

doposażanie szkół. chcemy do-
brze przygotować naszą młodzież 
do wykonywania zawodów oraz do 
kontynuowania dalszej edukacji 
na studiach. aby to wszystko było 
możliwe, stwarzamy im odpowied-
nie warunki, nie tylko do nauki, ale 
również do rozwijania pasji i zain-
teresowań – podkreślał wicestaro-
sta. 

kolejny bonus w wysokości 3 tys. 
zł. trafił do michała serby z Zespołu 

szkół w rokietnicy za osiągnięcia 
w trójboju siłowym. najwięcej na-
gród odebrali uczniowie ze swa-
rzędzkiej jedynki (8 osób) oraz 
swarzędzkiej Dwójki (6 osób). wrę-
czone wyróżnienia to jednorazowe 
gratyfikacje. w zależności od osią-
gnięć wyniosły od 600 zł do 4 tys. 
zł. na ten cel samorząd przeznaczył 
łącznie 35 tys. zł.

Z kolei 133 uczniom rada Powia-
tu w Poznaniu przyznała stypendia 

naukowe w wysokości 300 zł netto 
miesięcznie. warunkiem koniecz-
nym było uzyskanie średniej ocen 
co najmniej 5,0 w poprzednim roku 
nauki. najsilniejszą grupę stypen-
dystów reprezentowało lo w Pusz-
czykowie – aż 35 osób. Dwie uczen-
nice z tej placówki mogły pochwalić 
się najlepszymi wynikami w nauce 
wśród tegorocznych laureatów. Były 
to Barbara Przybylska ze średnią 
5,79 oraz Zofia Gierczyńska ze śred-
nią 5,77. Pokaźną reprezentację na-
grodzonych stanowiła też młodzież 
z Zs w kórniku (29 osób) oraz Zs 
nr 1 w swarzędzu (23 osoby). 

na wypłatę stypendiów samorząd 
wyda w 2023 r. prawie 330 tys. zł. 
mG

Zdolni i ambitni są naszą dumą

cztery projekty Zarządu Dróg Po-
wiatowych otrzymały dofinanso-
wanie na 2024 rok. Dzięki temu 
przebudowane zostaną trasy w ro-
kietnicy, Gowarzewie, Biedrusku 
oraz Dąbrówce.

– od lat jesteśmy liderem w po-
zyskiwaniu środków zewnętrznych. 
Dzięki temu przez cały czas pro-
wadzimy inwestycje, które zapew-
niają naszym mieszkańcom bezpie-
czeństwo i wygodę – podkreśla jan 
Grabkowski, starosta poznański.

w ramach rządowego Funduszu 
rozwoju Dróg dofinansowana zo-
stanie przebudowa odcinka o dłu-
gości 0,95 km w Gowarzewie (gm. 
kleszczewo). Powstanie też kanali-
zacja deszczowa. wartość projektu 
to ponad 6 mln zł, z czego połowa to 
środki zewnętrzne. Z kolei ponad 1,1 
mln zł wsparcia dostała przebudowa 
drogi powiatowej Bolechowo – gra-
nica m. Poznania na skrzyżowaniu  

ul. Poznańskiej z ul. jesionową 
w Biedrusku (gm. suchy las). cał-
kowita wartość projektu to ponad 
2,3 mln zł. Prace rozpoczną się 
także w Dąbrówce (gm. Dopiewo) 
i obejmą fragment od ul. kolejowej 
do ul. słonecznej. tutaj koszty sza-
cowane są na blisko 7 mln zł, a do-
finansowanie to ponad 3,4 mln zł. 
Za przeszło 4,6 mln zł rozbudowa-
na zostanie też ul. kolejowa w ro-
kietnicy (ze wsparciem z Funduszu 
w wysokości 2,3 mln zł). 
KK

Są pieniądze na remonty 
dróg – będzie bezpieczniej!
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od 9 do 13 listopada w Pozna-
niu, powiecie poznańskim, a także 
w szwajcarii i niemczech, odbywać 
się będą koncerty, wykłady, uroczy-
ste apele, recitale i inne muzyczne 
wydarzenia związane z obchodami 
Święta niepodległości

ii Paderewski Festiwal to projekt, 
który zakłada prezentacje artystycz-
ne w instytucjach kultury, m.in. 
w ośrodku kultury w komornikach, 
w Zamku w kórniku czy w Pałacu 
w jankowicach, a także w innych 
miejscach związanych z pamięcią 
o Paderewskim. 

ważnym punktem na mapie wy-
darzenia będzie też „Biesiada Pa-
triotyczna u starosty Poznańskiego 
– Śpiewanki wielkopolskie” z udzia-
łem solistów teatru muzycznego 
w Poznaniu katarzyny tapek i łu-
kasza kocura oraz michała łasze-
wicza (fortepian). odbędzie się ona 
w przestrzeni parkowej przy Dworze 
skrzynki 10 listopada o godz. 18.00 
(wstęp wolny). to doskonała okazja 

do wspólnego śpiewania i celebracji 
narodowego Święta niepodległości. 

również tego dnia o godz. 19.00 
w restauracji Dworu skrzynki bę-
dzie okazja do zamówienia potraw 
z gęsiną w roli głównej. tradycje ku-
linarne związane z obchodami Dnia 
Świętego marcina przybliżać będą 

ewa i Piotr michalscy z Puszczyko-
wa – kucharze certyfikowani przez 
nasze kulinarne Dziedzictwo. wię-
cej informacji o festiwalu i możliwo-
ści degustacji przysmaków z gęsiny 
dostępnych jest na www.powiat.po-
znan.pl. liczba miejsc ograniczona.
Oprac. KK

Koncerty, wykłady, apele i… gęsina

są laureatami konkursów, mają wybitne osiągnięcia sportowe oraz aktywnie udzielają się poza szkołą. 
Podczas minionej sesji rady Powiatu w Poznaniu wręczono nagrody i stypendia najzdolniejszym 
uczniom ze szkół powiatu poznańskiego

T. Łubiński: – Powiat poznański od ponad dwóch dekad jest 
nastawiony prooświatowo. Wiele pieniędzy inwestujemy 
w remonty, rozbudowę czy doposażanie szkół. Chcemy dobrze 
przygotować naszą młodzież do wykonywania zawodów 
oraz do kontynuowania dalszej edukacji na studiach

Od lat jesteśmy 
liderem 
w pozyskiwaniu 
środków 
zewnętrznych 
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doPiewo

koncert rozpoczyna się o godz. 
18:00, ale już od 17:30 orkiestra 
Dęta Gminy Dopiewo będzie umilać 
czas wszystkim tym, którzy przyjdą 
wcześniej - kolędami i piosenka-
mi świątecznymi. Po niej na scenie 
pojawi się zespół marcina mańki, 
który przedstawi największe christ-
masowe przeboje. 

Uwaga konkurs
Podwójne zaproszenia, jak co 

roku, będą do zdobycia w konkursie 
przedświątecznym, który organizu-
je urząd Gminy Dopiewo. wystar-
czy napisać e-maila albo zadzwonić, 
podając odpowiedź na pytanie dnia 
umieszczone na stronie dopiewo.pl, 
związane z anną wyszkoni, Święta-
mi Bożego narodzenia lub gminą 
Dopiewo. szczegóły na stronie do-
piewo.pl.

Gwiazda Koncertu  
Gwiazdkowego
anna wyszkoni to jedna z naj-

bardziej doświadczonych i cenio-
nych polskich wokalistek, ale także 
kompozytorka i autorka tekstów. 
ma w dorobku imponującą ilość 
przebojów, nagród i wyróżnień oraz 
ponad pół miliona sprzedanych 
płyt. każdy jej album osiągnął sta-
tus złotej, platynowej lub podwójnie 
platynowej płyty. 

w 2021 r. anna wyszkoni ob-
chodziła jubileusz 25-lecia pracy 
artystycznej. Z tej okazji ukazał się 
album   „nieznośna lekkość hitu”, 
podsumowujący ćwierć wieku na 
scenie.

Początek artystycznej drogi ani 
wyszkoni sięga 1996 r. Pierwsze 
sukcesy przyszły kilka lat póź-
niej.  w 2000 r. wygrała jeden 

z odcinków telewizyjnego programu 
„szansa na sukces”, śpiewając pio-
senkę „Długość dźwięku samotno-
ści”. wraz z tym wydarzeniem roz-

poczęła się medialna popularność 
wokalistki, która kolejnymi płytami 
i przebojami ugruntowywała swoją 
pozycję na polskim rynku muzycz-
nym. Przyczyniły się do tego m.in. 
zwycięstwo na festiwalu w opolu 
z piosenką „oczy szeroko zamknię-
te” (2003) i udany debiut solowy 
z przebojem „czy ten pan i pani” 
(2009). jej solowe albumy „Pan 
i pani” (2009) oraz „Życie jest w po-
rządku” (2012) osiągnęły status po-
dwójnie platynowych, a kolejny, 
„jestem tu nowa” (2017) pokrył się 
„złotem”. w zeszłym roku ukazał 
się najnowszy album ani wyszkoni  
zatytułowany „Z cegieł i łez”.

artystce na scenie towarzyszy 
6-osobowy zespół pod kierownic-
twem marka raduli, jednego z czo-
łowych polskich gitarzystów,. każdy 
koncert anny wyszkoni to porywa-
jące widowisko, z bogatą oprawą 
multimedialną, dlatego warto wziąć 
udział w „koncercie Gwiazdkowym 
Gminy Dopiewo”. 

Bądź GIT z PIT! 
Biletów na ten koncert nie ma 

w sprzedaży. co trzeba zrobić, by 
zdobyć wejściówkę? wystarczy 
wziąć udział w konkursie - zaba-
wie, by wygrać podwójne zaprosze-
nie. łatwiej to zrobić, gdy się jest 
mieszkańcem gminy Dopiewo, bo 
wydarzenie organizowane jest w ra-
mach kampanii „Bądź Git z Pit!”. 
w pierwszej kolejności urząd Gmi-
ny Dopiewo zaprasza do uczestnic-
twa w „koncercie Gwiazdkowym”  
mieszkańców gminy. hala sportowa 

jest jednak na tyle duża, że i uważni 
fani ani wyszkoni, którzy polubią 
profil gminny  na Facebooku: „Gmi-
na Dopiewo – strona oficjalna”, 
mają szansę na zdobycie zaprosze-
nia – dla siebie i kogoś bliskiego. 

kampanią „Bądź Git z Pit!” 
samorząd gminy Dopiewo zachę-
ca mieszkańców do wskazywania 
w deklaracji podatkowej adresu 
zamieszkania w gminie i meldo-
wania się. Dlaczego? Ponieważ 
ok. 40% podatków, które i tak pła-
cimy państwu, ma szansę wrócić 
do budżetu gminy dzięki takiemu 
wskazaniu. Pieniądze te zasilą bu-
dżet gminy, w której mieszkamy,  
więc samorząd, który zna lepiej od 
centrali lokalne potrzeby,  będzie 
mógł je wykorzystywać na podnie-
sienie komfortu życia mieszkań-
com i przeznaczyć je na inwesty-
cje, ale i na uatrakcyjnienie oferty 
oświatowej, sportowej i kultural-
nej. Bycie Git z Pit mieszkańcom 
się więc opłaci. 

Konkurs dla Czytelników
mamy 10 podwójnych wejśció-

wek dla czytelników „naszego Gło-
su Poznańskiego”. wystarczy napi-
sać w mailu zatytułowanym koncert 
Gwiazdkowy z anią wyszkoni na 
kontakt@naszglospoznanski.pl 
jak nazywają się maskotki gminy 
Dopiewo i jakim hasłem starają się 
namówić mieszkańców do bezkosz-
towego zasilenia gminnego budżetu 
częścią podatku Pit. konkurs trwa 
do 26 listopada, do godz. 20.  
Adam Mendrala

Koncert Gwiazdkowy z Anią Wyszkoni
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coraz mniej czasu zostało na zgłosze-
nie kandydatów do nagród „Dopiewski 
Filar” i „Dopiewski talent”. w pierw-
szym przypadku można to zrobić do 
końca listopada 2023 r., a w drugim do 
końca grudnia 2023 r.  

kto może zgłosić kandydatów? 
– mieszkańcy, firmy, organizacje, 
instytucje i grupy nieformalne. For-
mularze zgłoszeniowe dostępne są 
na stronie: dopiewo.pl . Po wypełnie-
niu należy dostarczyć je do urzędu 
Gminy Dopiewo. jak? – osobiście, 
pocztą tradycyjną, ePuaPem lub e-
-mailem – decyduje data wpływu. 
wręczenie nagród odbędzie się na 
uroczystej gali na początku 2024 r. 

Dopiewski Talent
nagroda „Dopiewski talent” im. 

adriana napierały wójta Gminy 
Dopiewo w  latach 2014 - 2020 zo-
stała ustanowiona w  październiku 
2021 r. przez radę Gminy Dopie-
wo. jest wyróżnieniem dla osób 
młodych do 26 roku życia, których 
uzdolnienia, wiedza, osiągane wy-
niki są szczególne w  skali regionu, 
kraju i świata. Przyznawana jest raz 
w roku – jednej osobie. otrzymały je 
dotąd 2 osoby.

Dopiewski Filar
nagroda wójta Gminy Dopiewo 

„Dopiewski Filar” ma charakter 
honorowy. Przyznawana była dotąd 
6-krotnie. Podczas każdej edycji w 3 
kategoriach: „animator”, „amba-
sador” i  „super–filar”. otrzymują 
ją osoby, które wyróżniają się dzia-
łalnością, dorobkiem i  osiągnięcia-
mi, przyczyniając się do integracji 

gminnych środowisk lub propago-
wania dobrego imienia gminy, są 
wzorem do naśladowania dla  in-
nych.  statuetkę „Dopiewskiego Fi-
lara” otrzymało do tej pory 18 osób, 
po 6 w każdej z kategorii.

Formularze zgłoszeniowe i regu-
laminy, dotyczące  nagród, można 
znaleźć na stronie: dopiewo.pl.
Adam Mendrala

    anna wyszkoni będzie gwiazdą „koncertu Gwiazdkowego Gminy Dopiewo”, który 
odbędzie się 2 grudnia w hali Gosir w Dopiewie. Wydarzeniem tym od lat samorząd wprowadza 
mieszkańców w świąteczny nastrój

 NASZ PATRONAT

Fo
t.

 a
r

c
h

. Z
sP

 D
o

Pi
e

w
o

Zespół szkolno – Przedszkolny 
im. jana Brzechwy w Dopiewie 
otrzymał „honorową odznakę za 
Zasługi dla województwa wielko-
polskiego”. nagrodę, z rąk Pauliny 
stochniałek - członka zarządu wo-
jewództwa wielkopolskiego przyję-
ła Violetta czerniak, dyrektor ZsP 
Dopiewo 19 października 2023 r. 
w sali Ziemi na mtP, podczas  gali 

z okazji Dnia edukacji narodowej.  
w uzasadnieniu czytamy: „ Za od-
powiedzialne i świadome kształ-
cenie młodych pokoleń poprzez 
wszechstronną edukację umożli-
wiającą uważne,  samodzielne oraz 
twórcze odkrywanie i nabywanie 
umiejętności niezbędnych do sku-
tecznego funkcjonowania w róż-
nych obszarach społeczeństwa”. BS

ZSP Dopiewo z nagrodą Poszukiwany Talent i Filary
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Gmina komorniki dołączyła do 
programu leczenia niepłodności 
metodą in vitro. Program realizuje 
dla gminy firma invimed - kliniki 
leczenia niepłodności.

można otrzymać nawet 5 tysięcy 
złotych dofinansowania dla każdej 
pary, która zostanie zakwalifikowa-
na do programu. Zapisy do „Pro-
gramu polityki zdrowotnej leczenia 
niepłodności metodą zapłodnienia 
pozaustrojowego dla mieszkańców 
województwa wielkopolskiego w la-
tach 2022-2023” ruszyły 18 paź-
dziernika br. 

liczba miejsc jest ograniczo-
na, dlatego  im wcześniejszy zapis 

na kwalifikację, tym większa szansa 
na otrzymanie dofinansowania.

aby zapisać się do programu, wy-
starczy wypełnić krótki formularz 
kontaktowy na stronie https://www.
invimed.pl/kontakt zadzwonić: 
na  infolinię kliniki - 500 900  888 
lub  po prostu napisać wiadomość 
na adres - invimed@invimed.pl.

w programie mogą wziąć udział 
osoby, które spełniły wszystkie kry-
teria w nim wskazane.

o kwalifikacji do programu bę-
dzie decydował lekarz w  oparciu 
o wskazania medyczne.

więcej informacji na stronie in-
ternetowej kliniki invimed. Red 

KomorniKi

Delegacja z gminy komorniki wraz 
ze współorganizatorem zbiórki 
robertem kuraszem, naczelni-
kiem ochotniczej straży Pożarnej 
w Plewiskach, przekazała wolon-
tariuszom pracującym na froncie 
w ukrainie auto niezbędne do rato-
wania życia ofiarom wojny.

samochód nissan Pathfinder, za-
kupiony został dzięki środkom ze-
branym podczas zbiórki zorganizo-
wanej na terenie gminy komorniki 
w sierpniu br. ułatwi on „szpitalni-
kom” ewakuację rannych z terenów 
objętych działaniami wojennymi. 
wraz z samochodem przekazano 
również ciepłą odzież, która trafi do 
osób najbardziej potrzebujących. 

jeszcze składamy ogromne po-
dziękowania zarówno dla osób 
indywidualnych, jak i firm oraz in-
stytucji, które wspierały akcję i prze-
kazały pieniądze na ten cel. jak za-
wsze można było na nich liczyć.

Przypomnijmy, że „szpitalnicy” 
to ochotnicza organizacja ratowni-
ków medycznych, założona przez 
janę Zinkiewicz na początku dzia-
łań wojennych w ukrainie, w 2014 
roku. hasłem przewodnim jest dla 
nich „w trosce o każde życie”. od 
24 lutego 2022 roku „szpitalnicy” 
przeprowadzili prawie 8000 ewaku-
acji. Dzięki otrzymanemu wsparciu 

mogą kontynuować tą szlachetną 
i bezinteresowną działalność. wię-
cej informacji o „szpitalnikach” 

można znaleźć na stronie www.ho-
spitallers.life. 
Red 

Samochód dla Ukrainy
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nissan Pathfinder, który zakupiony został dzięki środkom 
zebranym podczas zbiórki zorganizowanej na terenie gminy 
Komorniki, trafi do „Szpitalników”
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reklama

o gminie komorniki
czytaj także na 

naszglospoznanski.pl

Znamy ostateczną listę projektów, 
które będą wybierane w głosowaniu 
w Budżecie obywatelskim Gminy 
komorniki 2024.

w tej edycji mieszkańcy mają do 
wyboru 32 projekty, z których 12 to 
projekty inwestycyjne (twarde) i 20 
to projekty nieinwestycyjne (mięk-
kie). opisy projektów, na które 
można głosować w tej edycji znaj-
dują się na platformie internetowej 
budżetu obywatelskiego: komorni-
ki.budzet-obywatelski.org.

mieszkańcy mogą głosować 
w dniach od 3 do 17 listopada br. 
elektronicznie na platformie budże-
tu obywatelskiego.

Zachęcamy do głosowania 
wszystkich mieszkańców gminy ko-
morniki, bez względu na wiek i za-
meldowanie. wystarczy mieszkać 
na terenie gminy komorniki. liczy 
się każdy głos.

wspólnie mieszkańcy zadecydują 
na co wydać 1 370 000 złotych! 
Red 

Dofinansowanie In vitro

Głosujmy 
na projekty

Skład Opału SławOmir knapSki
ul. Rzemieślnicza 50c
62-081 Przeźmierowo

 
poleca:   najwyższej jakości polski węgiel 

z kopalni Bobrek
Orzech min. 28Mj (40-80mm) 2190zł/t
Kostka min. 28Mj (65-200mm) 2350zł/t
Ekogroszek min. 28Mj (5-25mm) 2290zł/t

najwyższej jakości pellet BarLinEk  
1699zł

 
Koks Orzech    2290zł/t
Koks Gruby    2490zł/t
 
ekoSort  min. 24Mj (5-25mm) do pieca 
miałowego i ekogroszkowego 1550zł/t
 
Kontakt:   61 662 36 96;   
              664-145-408

NASZGLOSPOZNANSKI.PL 
I już WSZyStKO WIeSZ...
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od 2019 r. uks atlas z tarnowa 
Podgórnego organizuje otwarte 
mistrzostwa wielkopolski w cros-
smintonie. tegoroczna edycja tur-
nieju tarnovia open odbyła się 28 
października. Zawody pod egidą 
Polskiej Federacji crossmintona 
dają szansę na zdobycie 100 punk-
tów w rankingu ico w każdej  kate-
gorii wiekowej. honorowy patronat 
nad wydarzeniem objął wójt tarno-
wa Podgórnego tadeusz czajka.

uczestnicy startowali w siedmiu 
kategoriach wiekowych i na sześciu 
boiskach rozegrali ponad sześć-
dziesiąt meczów. rywalizacja była 
zacięta, a reprezentanci gospoda-
rzy – zarówno dzięki swoim umie-

jętnościom, jak i dopingowi licznie 
zgromadzonych wiernych kibiców – 
zajęli miejsca na podium we wszyst-
kich kategoriach, w których starto-

wali. Złote medale zdobyli rozalia 
kwiatkowska (kat. u12) i michał 
kwiatkowski (kat. open). srebro 
przypadło w udziale joannie ka-

płon (kat. women i Double open, 
w duecie z moniką stępień z kosza-
lina) i Błażejowi kozielskiemu (kat. 
open). trzecie miejsca zajęli ka-

mila kozielska (kat. women) oraz 
mariusz Glaza (kat. open i Double 
open, w parze z klubowym kolegą 
michałem kwiatkowskim). 

– Przygodę z crossmintonem 
można rozpocząć w każdym wieku 
– podkreśla Paweł kapłon z uks 
atlas. – ale szczególnie zachę-
camy do tego dzieci i młodzież. Bo  
skoro w programie przyszłorocz-
nych igrzysk XXXiii olimpiady 
w Paryżu znalazł się breaking, to 
może już za kilka lat dzisiejsi mi-
strzowie również będą walczyć 
o medale olimpijskie.

Projekt realizowany we współpra-
cy z gminą tarnowo Podgórne.
UKS ATLAS

tarnowo Podgórne

wydarzenie, które odbędzie się 
19 listopada o godz. 13.00, po-
święcone będzie poezji kazimierza 
Przerwy-tetmajera. o oprawę mu-
zyczną zadba łukasz krzemiński, 
oboista z orkiestry teatru muzycz-
nego w Poznaniu. 

tomasz stockinger karierę aktor-
ską rozpoczął od roli chłopca hote-
lowego w serialu „Życie na gorąco” 
w 1978 r. niedługo potem zadebiu-
tował na dużym ekranie, wcielając 
się w postać Bogdana majera w fil-
mie wojennym Zbigniewa kuźmiń-
skiego „sto koni do stu brzegów”. 
w kolejnych latach zagrał wiele 
pierwszo- i drugoplanowych ról 
w popularnych serialach, takich 
jak „Dom”, „Pogranicze w ogniu”, 
„Zespół adwokacki”, „matki, żony 
i kochanki”, oraz „Przepis na ży-
cie”. stockinger był również obecny 
na ekranie kinowym, w filmach ta-
kich jak „Znachor” (1981), „lata 
dwudzieste... lata trzydzieste...” 
(1983), „rycerze i rabusi” (1984) 
oraz w polsko-estońsko-rosyjskim 
horrorze „łza księcia ciemności” 
(1992), gdzie wcielił się w postać 
detektywa hotelowego Gunnara. od 
1997 r. tomasz stockinger wciela 
się w postać Pawła lubicza, jednego 
z głównych bohaterów popularnego 
serialu „klan”. to także utalentowa-
ny aktor teatralny. w 1981 r. zagrał 
cezarego Barykę, głównego boha-
tera przedstawienia „Przedwiośnie” 
w teatrze telewizji. w swojej ka-
rierze teatralnej pojawił się także 
na deskach warszawskich teatrów, 
takich jak kwadrat, Dramatyczny, 
na woli, syrena, komedia i roma. 
w 2005 r. wydał swój debiutancki 

album studyjny pt. „melodią wra-
casz do mnie”. 

niezapomniane połączenie po-
ezji kazimierza Przerwy-tetmajera 
z talentem tomasza stockingera 
oraz magią muzyki łukasza krze-
mińskiego tworzyć będzie atmos-
ferę pełną emocji i inspiracji. re-
zerwacja telefoniczna bezpłatnych 

wejściówek od 13 listopada pod nr  
61 10 10 400 w godzinach pracy 
Pałacu jankowice (więcej na www.
palacjankowice.pl). PJ 

AtmoSFERA 
Poezji z Tomaszem 
Stockingerem
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Gościem listopadowej odsłony cyklu literacko-muzycznego 
„atmosFera Poezji” w Pałacu Jankowice (gm. Tarnowo 
Podgórne) będzie aktor teatralny, filmowy i serialowy, 
a także prezenter telewizyjny Tomasz Stockinger

jeśli uczysz się w szkole podstawo-
wej lub średniej to wydarzenie jest 
dla ciebie! już 18 listopada masz 
okazję, by stanąć na scenie seZa-
mu i pokazać swój wokalny talent. 
skorzystasz? Bo możesz! – solo lub 
w zespole! 

wyróżnieni wokaliści zostaną 
zaproszeni do zaprezentowania się 
podczas Finału woŚP 2024 w tar-
nowie Podgórnym oraz na innych 
imprezach organizowanych przez 
Gok seZam. oprócz tego w puli 
są warsztaty z trenerem wokalnym, 
ze wspólnym nagraniem piosenki, 
oraz dyplomy uczestnictwa i upo-
minki. 

na twój występ czeka już trzy-
osobowe jury. na jego czele michał 
sobierajski – finalista 2. edycji the 

Voice of Poland, piosenkarz, pia-
nista i instruktor wokalny. u jego 
boków Gabrysia i kamil marszał – 
najsłynniejsze bliźniaki w tarnowie 
Podgórnym, których głosy poznała 
cała Polska w 3. i 4. edycji the Voice 
kids. oboje podbijali ogólnopolskie 
i międzynarodowe festiwale – z suk-
cesami! Znać ich możesz też ze stu-
dia Piosenki Gok seZam.

Zatem: rozgrzewaj struny gło-
sowe, czas na zgłoszenie masz do 
13 listopada., drogą mailową na 
adres zgloszenia@goksezam.pl lub 
w sekretariacie Gok seZam (tar-
nowo Podgórne ul. Poznańska 36). 
wcześniej nie zapomnij przeczytać 
regulaminu, dostępnego na www.
goksezam.pl. 
To jak, słyszymy się? MK

Zapraszamy na spotkania online 
wójta tarnowa Podgórnego tade-
usza czajki  z mieszkańcami. naj-
bliższe odbędą się 6 i 20 listopada 
(poniedziałki), o godz. 18.00, na 

stronie facebookowej tadeusz czaj-
ka – wójt Gminy tarnowo Podgór-
ne. Zapraszamy i zachęcamy do 
zadawania pytań. 
ARz 

Młodzi, do mikrofonu!

Tarnowo Podgórne stolicą crossmintona

Na żywo o gminie
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o gminie tarnowo Podgórne
czytaj także na 

naszglospoznanski.pl
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8 KórniK

od 21 do 23 października gościli 
w kórniku młodzi piłkarze  z rocz-
nika 2012 z gmin partnerskich: 
königstein w niemczech, Buko-
wina tatrzańska i z miasta koście-
rzyna, którzy przyjechali na i mię-
dzynarodowy turniej Piłkarski pod 
patronatem burmistrza kórnika. 
organizatorem turnieju była gmina 
kórnik i k.s.s. kotwica kórnik. 

w ramach integracji młodzi piłka-
rze sobotnie przedpołudnie spędzili 
w skansenie filmowym soplicowo, 
we wsi cichowo, nieopodal Śremu. 
na jego terenie znajdują się elemen-
ty oryginalnej scenografii filmowej, 
stworzonej specjalnie na potrzeby 
ekranizacji polskiej epopei narodo-
wej „Pana tadeusza”. Dzieci oprócz 
elementów scenografii z filmu, miały 
możliwość zobaczenia budynków fol-
warku i zwierzęta gospodarskie, które 
w większości biegały swobodnie po 
terenie skansenu. 

największą atrakcją dla młodych 
piłkarzy z gmin partnerskich i ich 
rówieśników z k.s.s. kotwicy kór-
nik był wieczorny wyjazd do Pozna-
nia na stadion lecha Poznań i obej-
rzenie meczu lecha Poznań z łks 
łódź. 

w niedzielę, 22 października, 
od rana odbył się międzynarodowy 
turniej Piłkarski, który wygrały ze 
znaczną przewagą punktową dzieci 
z niemieckiego klubu Fc könig-
stein, drugie miejsce wywalczyły 
dzieci z klubu sportowego kaszu-
bia z kościerzyny, trzecie miejsce 
zajęli gospodarze – k.s.s. kotwica, 

a ostatnie przypadło dzieciom z klu-
bu watra z Białki tatrzańskiej. 

Po turnieju dzieci odbył się mecz 

charytatywny, w którym zagrali 
przedstawiciele straży Pożarnej 
z gminy kórnik i przedstawicieli 

urzędu miasta i Gminy w kórni-
ku. mecz wygrali przedstawicieli 
urzędu miasta i Gminy w kórniku, 

ale najważniejszy nie był wynik, 
a cel meczu, czyli zbiórka pieniędzy 
na leczenie chorego Franka, pod-
opiecznego kórnickiego towarzy-
stwa Pomocy społecznej. 

na zakończenie burmistrz Prze-
mysław Pacholski, wiceburmistrz 
sebastian wlazły wręczyli pucha-
ry i medale uczestnikom turnie-
ju. ceremonię wręczenia pucha-
rów uświetniła tegoroczna „Biała 
Dama” Bogusia sybilska, która po-
mimo zimna i deszczu przez dwa 
dni  towarzyszyła młodym piłka-
rzom z gmin partnerskich podczas 
pobytu w kórniku.  
Magdalena Matelska-Bogajczyk

Międzynarodowy Turniej Piłkarski Kórnik CUP 2023
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od 27 do 29 października na międzynarodowych targach Poznańskich odbywały się targi regionów 
i Produktów turystycznych tour salon, w których tradycyjnie brała udział gmina kórnik

targi tour salon od lat przyciągają 
pasjonatów podróży, miłośników 
kultury, historii i piękna przyro-
dy. można się na nich zapoznać 
z ofertą regionów - miast, gmin, 
powiatów, regionalnych i lokalnych 
organizacji turystycznych, a także 
obiektów zajmujących się działal-
nością związaną z historią, kulturą 
czy nauką. 

targi są doskonałą okazją, by 
znaleźć dla siebie cel podróży, 
a także zdobyć wiedzę jak się do 

niej najlepiej przygotować. Gmina 
kórnik podobnie, jak w latach ubie-
głych, prezentowała się na wspól-
nym stoisku Poznańskiej lokalnej 
organizacji turystycznej i powiatu 
poznańskiego. na wspólnym sto-
isku prezentowano m.in. liczne pro-
pozycje ciekawego i niepowtarzal-
nego spędzenia czasu w Poznaniu 
i okolicy, szeroki wachlarz atrakcji 
kulturalnych, ofertę hoteli i restau-
racji oraz atrakcje turystyczne gmin 
aglomeracji poznańskiej. 

targi tour salon są atrakcją dla 
miłośników dalekich wojaży, ale 
również dla tych, którzy chcą od-
krywać Polskę. wizyta na tych tar-
gach to okazja do zapoznania się 
z najlepszymi ofertami wyjazdów, 
gotowymi katalogami, czy też no-
wymi produktami turystycznymi. 
wśród zagranicznych wystawców 
swoje walory turystyczne zaprezen-
towali wystawcy z Finlandii, mada-
gaskaru, Gruzji i niemiec. krajem 
partnerskim targów tour salon był 

madagaskar, którego przedstawi-
ciele prezentowali zwiedzającym 
targi walory turystyczne, unikalną 
przyrodą i wyjątkowe bogactwo kul-
turowe tego kraju. 

targom tour salon towarzyszył 
także Festiwal Podróżniczy Śladami 
marzeń, 

w którym podróżnicy dzieli się 
swoimi doświadczeniami i wiedzą 
z podróży. Podczas festiwalu każdy 
mógł znaleźć coś dla siebie, były 
opowieści z końca świata, filmy, 

przygody, a to wszystko w podróżni-
czej i inspirującej atmosferze. 

Dla najmłodszych uczestników 
targów, przygotowano rodzinny 
Festiwal Podróżniczy tup tup, 
gdzie rodzice mogli znaleźć wiele 
informacji na temat miejsc do któ-
rych warto udać się całą rodziną. 
Magdalena Matelska-Bogajczyk

Gmina Kórnik na Tour Salonie
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StęSzew, KoStrzyn

28 października w hali widowisko-
wo – sportowej w stęszewie odbył 
się iX Przegląd Zespołów Śpiewa-
czych „Pieśń nad samicą”. tego-
roczny przegląd był jednak szcze-
gólnie wyjątkowy, a to za sprawą 
obchodzonego jubileuszu 30-lecia 
Zespołu Śpiewaczego „wesoła Gro-
mada” ze stęszewa.   

wydarzenie rozpoczęło się wystę-
pem kapeli Dudziarskiej „koźlary”, 
która wykonała przyśpiewki i me-
lodie ludowe. tradycyjnie wspólnie 
wykonano hymn Przeglądu Ze-
społów Śpiewaczych w stęszewie 
„Pieśń nad samicą”. oficjalnego 
rozpoczęcia dokonał burmistrz 
gminy stęszew włodzimierz Pin-
czak, który przywitał zgromadzo-
nych gości. 

następnie przyszedł czas na skła-
danie życzeń i gratulacji z okazji 
obchodzonego jubileuszu zespołu. 
Burmistrz podziękował członkom 
za ich wieloletnią działalność na 
rzecz lokalnego społeczeństwa, 
a szczególne słowa uznania skiero-
wał do pani marii Białej, która przez 

25 lat kierowała zespołem i była 
reżyserką wszystkich programów 
artystycznych „wesołej Gromady”. 
nie zabrakło głośnego „sto lat” od-
śpiewanego przez wszystkich gości 
oraz wielu pięknych życzeń płyną-
cych m.in. od innych zespołów śpie-
waczych, wzbudzając wzruszenie 
i uśmiech na twarzach jubilatów. 

Była też chwila wspomnień, pod-
czas której minutą ciszy upamięt-
niono członków zespołu, których 
nie ma już wśród nas. 

kolejnym punktem była prezen-
tacja zespołów śpiewaczych. na stę-
szewskiej scenie wystąpiły: „wesoła 
Gromada”, „Zgoda”, „Złote kło-
sy”, „tośtoki”, „turowianki”, „kwi-
dzyń”, „modrzanki” oraz „Złota 
jesień”. na zakończenie słuchacze 
wysłuchali koncertu zespołu retro 
Boys oraz wręczono pamiątkowe 
dyplomy.

 jubileuszowemu zespołowi ży-
czymy kolejnych lat pełnych sukce-
sów, pogody ducha oraz pomyślno-
ści w życiu osobistym. 
Red

Pieśń nad Samicą
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24 października burmistrz gminy 
stęszew włodzimierz Pinczak spo-
tkał się wicemarszałkiem wojewódz-
twa wielkopolskiego krzysztofem 
Grabowskim, by oficjalnie „otwo-
rzyć” „jadłodzielnię”. to pierwsze 
miejsce na mapie gminy stęszew, 
gdzie będzie można podzielić się 
z innymi mieszkańcami jedzeniem 
poprzez umieszczenie produktów 
spożywczych w specjalnie do tego 
przygotowanym miejscu w lodówce 
czy na półkach.

w „jadłodzielni” jedzenie mogą 
zostawiać osoby indywidualne, 
sklepy i restauracje w godz. 7:00 – 
19:00. Dozwolone jest zostawianie 
wszystkiego za wyjątkiem produk-
tów zawierających surowe mięso 
lub jaja, a także napojów alkoholo-
wych.

Dzielenie się jedzeniem w ,,jadło-
dzielni” będzie komfortowe, ponie-
waż zarówno darczyńcy, jak i osoby 
korzystające z tej żywności zacho-
wują anonimowość, nikt też nie bę-
dzie weryfikował ich potrzeb.

Z ,,jadłodzielni” mogą korzystać 
zarówno osoby ubogie, jak i te, które 

będą chciały się po prostu poczęsto-
wać. Działania te mają prowadzić 
do zmiany mentalności mieszkań-
ców gminy stęszew w zakresie mar-
notrawienia żywności, tak aby lek-
komyślne wyrzucanie żywności nie 
było postrzegane jako norma, ale 
odstępstwo od niej, coś czego nale-
ży się wstydzić, dbamy w ten sposób 
o nasze środowisko i planetę.

stęszewska ,,jadłodzielnia” 

mieści się przy wejściu do urzędu 
miejskiego Gminy stęszew od ul. 
Poznańskiej. 

Przedsięwzięcie pod nazwą 
„wielkopolska jadłodzielnia” re-
alizowane jest w ramach „Progra-
mu ograniczania marnotrawstwa 
i strat żywności w wielkopolsce na 
lata 2021-2025”  i współfinansowa-
ne przez samorząd województwa 
wielkopolskiego. Red

Nie marnuj, dziel 
się jedzeniem
od teraz każda mieszkanka i mieszkaniec gminy stęszew będą 
mogli podzielić się nadmiarem jedzenia z innymi

informacji z gminy  stęszew 
szukaj także na  

naszglospoznanski.pl

w ostatnią niedzielę października 
odbył się rajd rowerowy, którego ce-
lem była promocja i zachęcenie do 
korzystania ze zintegrowanych wę-
złów przesiadkowych oraz ścieżek ro-
werowych. rowerzyści wystartowali 
z węzła Przesiadkowego w stęszewie 
i korzystając ze ścieżek rowerowych 
pokonali w doskonałym czasie aż 
15 km! na mecie zlokalizowanej na 
węźle Przesiadkowym w strykowie 

na miłośników jednośladów czekało 
coś ciepłego i słodkiego. 

Pomimo jesiennej aury humory 
dopisywały a przygotowane konku-
rencje wywołały wiele śmiechu. na 
zakończenie nie mogło zabraknąć pa-
miątkowego zdjęcia. Red

Stęszewscy rowerzyści 
zakończyli sezon!
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Podczas targów tour-salon miało 
miejsce wręczenie nagród w kon-
kursie róża regionów za najlepsze 
projekty promujące polskie produk-
ty turystyczne. wyróżnienie otrzy-
mał nasz Przewodnik rowerowy  po 
gminie kostrzyn, a nagrodę odebrał 
autor przewodnika łukasz szał. 
Z przewodnikiem można było zapo-
znać się na stanowiskach Związek 
stowarzyszeń „wielkopolska sieć 
lGD” oraz Plot - Poznańska lo-
kalna organizacja turystyczna, 
gdzie biorąc udział w konkursach 
z nagrodami przewidziano rów-
nież gadżety z gminy kostrzyn. 
Przewodnik dostępny jest również 
w wersji online na stronie www.ko-
strzyn.wlkp.pl w zakładce Dla tury-
sty. ŁS

Przewodnik wyróżniony 
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obu obietnic dotrzymała i 27 paź-
dziernika zawitała do sali miejskiej 
w Buku – dawnej synagogi, aby za-
prosić na spacer po wiecznym mie-
ście, promując jednocześnie książkę 
„mój rzym”, w której pojawia się 
bukowski akcent i jak sama przy-
znaje – „Buk ma miejsce szczególne 
w tej książce”.

kiedy poczuła, że rzym to jest 
jej miasto? niedawno, dopiero po 
wyjściu z watykanu. w watykanie 
zamieszkała 20 lat temu. już w 2003 
roku poznawała wieczne miasto, te 
wszystkie zabytki, uliczki, zachwy-
cała się nimi. jednak nie było to 
jej – wtedy odczuwała przynależ-
ność do watykanu. jak wspomina, 
w watykanie wszystko było pełne 
obostrzeń. w rzymie jest poczucie 
pewnej wolności, nie musi się mar-
twić, że się spóźni i brama będzie 
zamknięta.

Pomyślała, że chciałaby pokazać 
alternatywne miejsca, konkurencyj-

ne do wydeptanych szlaków. Znane 
miejsca stały się tłem dla tych, które 
pokazuje w swojej książce. to nie jest 
przewodnik. to jest bardzo osobisty 
spacer, na który zabiera czytelnika.

książka „mój rzym” przesączo-
na jest historiami zwykłych ludzi. 

ludzie tam mieszkający cieszą się 
każdym dniem. Do dzisiaj żyją rody, 
które budowały te miejsca przed 
setkami lat. ci prości rzemieślnicy 
kochają to co robią. 80-letni piekarz 
angelo codziennie wstaje i kon-
troluje proces wypieku. niestety 

krótko po wydaniu książki zamknął 
działalność. Po tym jak otworzył się 
w pobliżu mcDonald’s, nie wytrzy-
mał konkurencji. 

Podczas pierwszej wizyty w rzy-
mie na pewno trzeba zobaczyć naj-
słynniejsze zabytki. co jest wbrew 

temu co pisze w swojej książce. Bę-
dąc jednak tam można wziąć książ-
kę w kieszeń i odkryć to co jest kom-
pletnie nieznane, a tętni historią.

na koniec spotkania burmistrz 
Buku Paweł adam podziękował 
magdalenie wolińskiej-riedi za do-
trzymanie obu obietnic danych pod-
czas majowej wizyty i zwrócił uwagę 
na jeszcze jeden istotny element: – 
w książce są wymienione tylko trzy 
polskie miasta. kraków – jako miej-
sce wydania książki. Poznań – jako 
Poznań pod Bukiem. i Buk.

Po spotkaniu, które poprowadziła 
liliana skibińska-szłapka, licznie 
zebrana publiczność miała okazję 
zdobyć autograf z dedykacją oraz 
zrobić sobie pamiątkowe zdjęcie. 
chętnych nie brakowało!
Monika Błaszczak-Mańkowska

BuK

Za mieszkańcami Buku oraz wiel-
bicielami muzyki dawnej pięć kon-
certów oraz prelekcja. setki minut 
z muzyką barkowych mistrzów. 
niezapomniane chwile pełne wzru-
szeń i zadumy. iii Festiwal muzyki 
kameralnej im. ks. dra józefa su-
rzyńskiego przeszedł do historii 22 
października koncertem finałowym, 
ale w duszach publiczności artyści 
ciągle nie zeszli ze sceny. 

tak bogatej oprawy i licznie przy-
byłych pasjonatów muzyki dawnej 
sanktuarium matki Bożej Bukow-
skiej literackiej nie widziało daw-
no. i choć każdy z festiwalowych 
koncertów (pierwszy odbył się 17 
września) był wydarzeniem najwyż-
szej próby, koncert finałowy – jak 
przystało na przysłowiowy koniec 
wieńczący dzieło – zachwycił nie 
tylko poziomem artystycznym, ale 

i rozmachem. Dla bukowskiej pu-
bliczności zagrała Festiwalowa or-
kiestra symfoniczna pod batutą dra 
aleksandra Grefa, a towarzyszył jej 
Zespół kameralny „amici canti” 

pod dyrekcją dra leszka Górki wraz 
z przyjaciółmi. 

w wykonaniu Festiwalowej or-
kiestry symfonicznej publiczność 
usłyszała utwory w.a. mozarta, 

léona Boëllmanna oraz johanne-
sa Brahmsa. kiedy do orkiestry 
dołączyli artyści z „amici canti” 
wraz z przyjaciółmi przyszedł czas 
na jeszcze bardziej rozbudowane 
aranżacje, w tym autorstwa patro-
na wydarzenia – ks. dra j. surzyń-
skiego. jakże pięknie wybrzmiały 
„wszystkie trony niebieskie” zagra-
ne i wyśpiewane ku czci najświęt-
szej maryi Panny. Drugi z utworów 
j. surzyńskiego – ego sum panis 
vivius został skomponowany na 4 
głosy mieszane z towarzyszeniem 
organów lub instrumentów dętych. 
oba te utwory specjalnie zaaranżo-
wał leszek Górka na Zespół kame-
ralny „amici canti” wraz z przyja-
ciółmi oraz Festiwalową orkiestrę 
symfoniczną. 

Publiczność nie tylko nagradzała 
artystów gromkimi brawami, ale 

i nie kryła łez wzruszenia. muzykom 
dziękowali uczestniczący w koncer-
cie Paweł adam – burmistrz miasta 
i gminy Buk oraz andrzej szczepa-
niak – ksiądz kustosz sanktuarium 
matki Bożej Bukowskiej literac-
kiej.

iii Festiwal muzyki kameral-
nej im ks. dra józefa surzyńskie-
go zorganizował miejsko-Gminny 
ośrodek kultury. rolę wydarzenia 
w kształtowaniu gustów muzycz-
nych i popularyzowaniu muzyki 
dawnej docenił minister kultury 
i Dziedzictwa narodowego – festi-
wal otrzymał dofinansowanie w ra-
mach programu „muzyka 2023”, 
realizowanego przez narodowy in-
stytut muzyki i tańca. między inny-
mi dzięki temu wstęp na wszystkie 
koncerty i wydarzenia był bezpłatny.  
IDW

Festiwal muzyki wielkich mistrzów

magdalena wolińska-riedi była w Buku w maju. Złożyła wtedy dwie obietnice. Pierwsza – w powstającej 
właśnie publikacji pojawi się wzmianka na temat Stanisława Reszki. Druga, 
że odwiedzi Buk ponownie
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Buk w książce „Mój Rzym”
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mieszkaniec Dobieżyna (gm. Buk) 
Gracjan rutkowski z kolejnym zwy-
cięstwem w zawodowym boksie. 
Pokonał Piotra motykę podczas gali 
mB Boxing night #21 w legnicy, 
która odbyła się 27 października. 

– walka nie należała do najła-
twiejszych. Pierwsza runda prze-
spana, druga remisowa, szybko 
trzeba było przejąć inicjatywę i 
walczyć o zwycięstwo. Przygoto-
wania nie były łatwe – był to okres 
przepracowany prawidłowo i su-
miennie, lecz zabrakło w tej walce 
„kropki nad i” – wyciągam wnioski 
i pracuję dalej. Była to długa droga, 
aby znaleźć się w tym miejscu. kon-
tuzja, na jakiś czas zniechęcenie do 
sportu oraz błędny tok myślenia. na 

całe szczęście dobrzy ludzie byli są 
ze mną i pomogli mi się odbić się, 
żeby stanąć zwycięsko na podium – 
mówi Gracjan rutkowski. EWA

Wygrana Gracjana 
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o gminie Buk czytaj także na  
naszglospoznanski.pl
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doPiewo

rozmowa z Pauliną Frelich – mistrzynią świata w bikejoringu, mieszkanką Dopiewca w gminie Dopiewo

Harcerska rocznica Prezes Agrofirmy z Wawrzynem
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Podczas Mistrzostw Świata 
Psich Zaprzęgów federacji ICF w 
Niemczech – Leipa 28-29.10.2023 
r. zdobyła Pani w bikejoringu mi-
strzostwo świata (dla niewtajemni-
czonych to jazda z psem biegnącym 
przed rowerem i ciągnącym na 
amortyzowanej smyczy). Czym dla 
utytułowanej zawodniczki, która 
ma w dorobku dwa tytuły wicemi-
strzyni świata i mistrzyni Polski, 
jest mistrzostwo świata? 

- to spełnienie sportowe i ukorono-
wanie dotychczasowej drogi. Poza 
tym w życiu nic się nie zmieniło, jest 
jak wcześniej, normalnie.

Ilu zawodników wzięło udział w 
mistrzostwach? 

- Do leipy przyjechali zawodnicy z 
całego świata, odbyło się 920 startów 
w 3 różnych konkurencjach: bikejo-
ring (jazda na rowerze z psem), sco-
oter (jazda na hulajnodze z psem), 
canicross (bieganie z psem). w mojej 
kategorii „elite kobiet” wystartowało 
70 zawodniczek z: austrii, Belgii, 
Danii, czech, Finlandii, Francji, 
hiszpanii, holandii,  litwy, łotwy, 
meksyku, niemiec, Polski, serbii, 
słowacji, szwajcarii, węgier, włoch, 
wielkiej Brytanii. 66 ukończyło 
zawody. 

Jak ocenia Pani trasę mistrzostw?

- Zapowiadała się na szybką i 
techniczną, porównując do tych, na 
których zazwyczaj się ścigamy. start 
i meta miały być łatwe, środek - z 
korzeniami, drzewami, zwężenia-
mi i zakrętami. a finalnie zrobiło 
się bardzo ciężko, ze względu na 
kilkudniowe opady deszczu. Błota 
na trasie było tak dużo, że miejscami 
ciężko było ją przejść pieszo. jazda 
rowerem, bez upadku, była dużym 

wyzwaniem, ale odrobiłam lekcje z 
techniki wzorowo.

Zazwyczaj rywalizowała Pani z 
Polkami, tym razem za Panią upla-
sowały się Czeszki.

- najpoważniejszą rywalką podczas 
tych mistrzostw była dla mnie czesz-
ka Pavla hrnickova. Pierwszego dnia 
była gorsza o 4 sekundy, a drugiego 
o 13 sekund, bo na ostatniej prostej 
się niestety wywróciła. ostatecznie 
zdobyła wicemistrzostwo. wywrot-
ki dużo kosztują, o czym sama się 
przekonałam podczas poprzednich 
mistrzostw.  wprawdzie o wyniku w 
bikejoringu decydują dwa przejazdy, 
ale stratę trudno odrobić. często 
ścigamy się na sekundy, a nawet 
setne sekundy.

Dużo trzeba trenować?

- nie ma sukcesów beż poświęceń. 
uprawiam ten sport od 13 lat. od 4 
lat wzięłam się mocno za swoje tre-
ningi kolarskie, wykonuję je 5-6 razy 
w tygodniu po 1,5-2 godziny. Psy, a 
mam ich 9, mają treningi 3-4 razy 

w tygodniu, razem ok. 1,5 godziny. 
lubię trenować w lasach Gminy 
Dopiewo, gdzie mieszkam. 

Czy do tych mistrzostw była Pani 
lepiej przygotowana niż w zeszłym 
roku, gdy zdobyła wicemistrzostwo?

- czułam, że mam szansę wygrać. 
Byłam skoncentrowana i zmotywo-
wana. Bardziej niż w zeszłym roku. 
Przed startami mniej liczyłam na 
zwycięstwo. wiedziałam, że jestem 
dobra technicznie, a moja suczka 
maja jest silna. warunki były jednak 
bardzo trudne. Pomyślałam, że 
po błocie lepiej pobiegną większe 
psy. maja jest stosunkowo mała w 
porównaniu do psów rywalek i waży 
tylko 24kg, ale ma olbrzymie serce 
do walki. wypadłyśmy dużo lepiej 
niż myślałam. nie tylko wygrałyśmy 
w „elite kobiet”, ale uzyskałyśmy 
czwarty wynik open na trasie na 
241 startujących w bikejoringu we 
wszystkich kategoriach, łącznie z 
mężczyznami. wśród kobiet o 1,5 se-
kundy lepszy czas wykręciła jedynie 
ilona erlebachova z czech, triumfa-
torka kategorii „masters kobiet”. 

Czy Maja jest świadoma sukcesu? 
Również została mistrzynią świata.

- nie jest (śmiech). miała obieca-
ne pewne przywileje i się z tego 
wywiązujemy. może przychodzić do 
łóżeczka. ona jest wyjątkowa, ma 
5,5 roku i na treningach siłowych 
wypada lepiej od chłopaków z 
naszego stada. 

Jak zaprezentowali się na mistrzo-
stwach w Niemczech zawodnicy z 
Polski?

- Zdobyliśmy 5 medali - 3 złote, 
oprócz mojego, igora tracza i 
Zuzanny Pawłowskiej, oraz 2 
srebrne - Zuzanny Pająk i cyrpiana 
Świderskiego. w mojej kategorii na 
7. miejscu rywalizację zakończyła 
wioleta imiołczyk, a na 8. sylvia 
strandberg – to dobre miejsca. nie 
mogę też nie wspomnieć o mojej klu-
bowej koleżance z „watahy Północy” 
oraz sąsiadce z konarzewa agnieszce 
ignaszak, która w ostatnim czasie 
bardzo się rozwija i zajęła wysokie 
23 miejsce w międzynarodowym, 
doborowym towarzystwie.

Sporty zaprzęgowe kojarzą się 
w większości ze śniegiem i rasą 
husky. 

- Psami stworzonymi do biegania 
w sprintach są greystery, które pod 
względem szybkości nie mają sobie 
równych. wiele lat temu zawodnicy 
związani z zaprzęgami wymyślili dys-
cypliny, które można uprawiać bez 
śniegu i sań. Ścigamy się jeżdżąc na 
kołach lub biegając. na tych mistrzo-
stwach rywalizacja odbywała się w 3 
dyscyplinach z jednym psem – rower, 
hulajnoga i bieganie. na mistrzo-
stwach federacji iFFs w hiszpanii 
będzie pełen zestaw – dodatkowo 
hulajnoga z dwoma psami oraz wózki 
z czterema i sześcioma psami. tylko 
w konkurencjach z jednym psem są 
podziały na kategorie wiekowe. spor-
ty z jednym psem łatwiej się uprawia. 
Przy zaprzęgach trzeba mieć przynaj-
mniej dwa psy i to równo biegające, a 
z tym bywa różnie. 

Osiągnęła Pani mistrzostwo 
świata. Jakie ma Pani kolejne cele 
sportowe?

- kolejne mistrzostwo świata. tak to 
działa, że chce się coraz więcej i wię-
cej. Będziemy walczyć. albo walczy 
się o tytuł, albo go się broni. wkrótce 
wybieram się na mistrzostwa Świata 
iFFs do olvegi w hiszpanii - 23-
26.11.2023 r. tam spotkamy dodat-
kowo norweżki, które są mocne, ale 
nie tak jak czeszki i Polki, z którymi 
głównie będę rywalizować. Przed 
Świętami Bożego narodzenia pla-
nuję jeszcze start w mistrzostwach 
Świata wsa w niemczech w mühl-
bergu - 8-10.12.2023 r. w bikejoringu 
nB z moim huskym tajfunem. wy-
biera się na nie również agnieszka 
ignaszak, z gminy Dopiewo, jak ja.

Rozmawiał: Adam Mendrala

Mistrzynie świata z Dopiewca

25-lecie reaktywacji obchodził 29 
października szczep ZhP w Do-
piewie im. Powstańców wielkopol-
skich. Zuchy, harcerze i zaproszeni 
goście – rodziny harcerskie, przy-
jaciele szczepu i samorządowcy - 
spotkali się na placu przy harcówce 
w Dopiewie.  

komendantka hm. irena jóź-
wiak z uznaniem wyraziła się o tych 
wszystkich, którzy przez ćwierć wie-
ku od reaktywacji tworzyli historię 

szczepu, kierując się przyrzecze-
niem harcerskim i patriotyzmem.

wójt gminy Dopiewo - Paweł 
Przepióra podziękował komen-
dantce, ale też harcerzom i zuchom 
za uczestnictwo szczepu w życiu 
gminnej wspólnoty, zaangażowanie 
i dawanie dobrego przykładu. wy-
raził radość z powodu niegasnącego 
zainteresowania młodzieży harcer-
stwem.
Rafał Król

wawrzynem Pracy organicznej 
w kategorii „partnerska formuła bu-
dowania gospodarki” unia wielko-
polan uhonorowała teresę kośmic-
ką, wieloletnią prezeskę spółdzielni 
Produkcji rolnej „agrofirma” ze 
skórzewa. Dekoracja odbyła się 18 
października w  Białej sali poznań-
skiego hotelu Bazar, podczas Gali 
Xii Dni Pracy organicznej. nagro-
dę przekazali laureatce prezydent 
unii wielkopolan - Paweł leszek 
klepka z przewodniczącą kapituły 
prof. agnieszka Ziomek. obecny 
podczas dekoracji wójt gminy Do-
piewo - Paweł Przepióra wręczył 
teresie kośmickiej list gratulacyjny 
i bukiet kwiatów. sam został wyróż-
niony przez unię wielkopolan za 
krzewienie pracy organicznej me-
dalem wielka - organiczna – wol-
na.   wawrzyny przyznano w 6 ka-
tegoriach. uroczystość tradycyjnie 
rozpoczęło złożenie kwiatów pod 
pomnikiem karola marcinkowskie-
go w Poznaniu.  BS
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Paulina Frelich wystąpiła 
na mistrzostwach świata 
w stroju z herbem gminy 
Dopiewo - na ramieniu.
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nową piękną aranżację i zagospo-
darowanie przestrzeni zyskał plac 
przy miejsko-Gminnym ośrodku 
kultury w kostrzynie oraz sali wi-
dowiskowej „kostrzynianka”. Pro-
jekt w całości przygotowany przez 

pracowników urzędu miejskiego 
zakładał posadzenie nowej zieleni, 
ale także małej infrastruktury w po-
staci miejsc do siedzenia czy małej 
fontanny. 
ŁS

KoStrzyn
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Plac w nowym blasku

22 października w Gułtowach na 
skwerze między ulicą Śrędzką, a ko-
ściołem pw. św. kazimierza nastąpi-
ło odsłonięcie tablicy poświęconej 
edmundowi maćkowiakowi - profe-
sorowi rodem z Gułtów. Profesor był 
polskim chórmistrzem, kompozyto-
rem pieśni chóralnych, dyrygentem 
i pedagogiem. 

odsłonięcie tablicy poprzedzone 
zostało przez mszę świętą w intencji 
profesora z udziałem biskupa Zdzi-
sława Fortuniaka, którą celebrował 
ksiądz proboszcz jerzy szymczak. 
Potem zgromadzeni mogli posłu-
chać koncertu chóru kameralnego 
akademii muzycznej w Poznaniu. 

Bezpośrednio po koncercie, 
dzięki staraniom burmistrza szy-
mona matyska, gminy kostrzyn, 
mieszkańców Gułtów i zaangażo-
waniu Dominika Paczkowskiego, 
który przekazał materiały i zdjęcia, 
nastąpiło uroczyste odsłonięcie pa-
miątkowej tablicy, oraz Qultowej 
ławeczki prof. edmunda maćko-
wiaka. 

Gminę kostrzyn reprezentowa-
li przewodniczący rady miejskiej 
Gminy kostrzyn Grzegorz Bana-
szak oraz radny rady miejskiej 
z Gułtów marek kowalski. uro-
czystego przecięcia wstęgi dokonał 

prorektor akademii muzycznej 
w Poznaniu prof. dr hab. sławomir 
kamiński. 

Pierwszą w Gułtowach, Qultową 
ławeczkę prof. edmunda maćko-
wiaka odsłoniły maria stankowiak 
i alina Domańska-Baer, siostry 
prof. krystyny maćkowiak oraz 
mieszkaniec Gułtów, działacz spo-
łeczny Piotr jasiński. ławeczkę wy-
konał gułtowski rzemieślnik - arty-
sta maciej kułakowski. ŁS

120-lecie urodzin 
prof. Maćkowiaka
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rada miejska Gminy kostrzyn oraz 
urząd miejski w kostrzynie za-
praszają na obchody narodowego 
Święta niepodległości oraz koncert 
premierowych aranżacji wokalnych 
XX-lecia międzywojennego w wy-
konaniu zespołu „sweet Four”, 
który odbędzie się w hali sportowej 
przy szkole Podstawowej nr 1 w ko-
strzynie (ul. Piasta 1).

Plan obchodów narodowego 
Święta niepodległości:  

a 10:00 - msza św. w kościele pw. 
św. ap. Piotra i Pawła w kostrzynie,

a 10:45 - formowanie szyku prze-
marszu z kościoła przez rynek do 
hali sportowej,

a 11:00 - składanie kwiatów 

przez burmistrza gminy kostrzyn 
na rynku,

a 11:30 - uroczysta wspólna se-
sja rady miejskiej Gminy kostrzyn 
i młodzieżowej, rady miejskiej w 
hali sportowej przy szkole Podsta-
wowej nr 1 w kostrzynie,

a 11:45 - wręczenie nagrody 
Burmistrza Gminy kostrzyn  „ry-
cerz kostro”, 

a 12:00 - koncert  „sweet Four”.
Bilety ma koncert do odbioru po 

dokonaniu wcześniejszej rezerwacji 
od 6 listopada w Biurze Podawczym 
urzędu miejskiego w kostrzynie, 
dla jednej osoby maksimum 4 bile-
ty. link do rezerwacji: bit.ly/sweet-
-four-kostrzyn. ŁS

Święto Niepodległości 
i koncert 

wręczanie stypendiów rozpoczę-
to od osób wybitnie uzdolnionych 
artystycznie, stypendia otrzymały: 
Daria ignaszewska – krajoznaw-
stwo, maja sędziak – plastyka, 
Franciszek leonarczyk – muzyka. 
stypendia naukowe otrzymały: 
Zuzanna klofik – krajoznawstwo, 
alicja springer- krajoznawstwo, 
lena kmieciak – krajoznawstwo, 
Dorota Baran – krajoznawstwo, 
nadia Popielska – język polski, Zu-
zanna ciesielczyk – język polski, 
stanisław łabędź – język niemiecki, 
szymon ignaszewski – matematy-
ka, maja Pirogowicz – język polski 
i matematyka,  stanisław kukuła – 
matematyka. stypendia sportowe 
otrzymali: michał niedziela – ka-
rate oraz matematyka, aleksandra 
nowak – karate, marika Basińska 
– karate, igor Dopierała – karate, 
jagna Dutkiewicz – minisiatkówka, 
maja kurasiak – badminton, olga 
kosmowska – badminton, oliwia 
kosmowska – badminton, szymon 
Grabarek – hokej na lodzie, jakub 
łaszcz – hokej na trawie, Zuzanna 
woda  - unihokej, Gabriela Dudziń-
ska – unihokej, emilia Duszyńska – 
unihokej, sandra walczak – uniho-
kej, leon szczygielski – unihokej, 
marcin Dobrowolski – unihokej, 
aleksander Bartczak – unihokej, 
marcel Piekarski – unihokej, milan 
wojtaszek – piłka nożna, wojciech 
mońka – piłka nożna, Dawid ja-
nus – triatlon, duathlon, aquathlon, 
marcel Bajołek – tenis ziemny, lea 
Świtalska – tenis ziemny, ignacio 

tejerina – tenis ziemny, sebastian 
tejerina – tenis ziemny, antonio te-
jerina – tenis ziemny.

w kolejnym punkcie tego wyda-
rzenia wręczono nagrody dla najlep-
szych uczestników Grand Prix Bie-
gów Gminy kostrzyn, składającym 
się z siedmiu biegów w sannikach, 
wiktorowie, iwnie (2), siedleczku, 
skałowie oraz kostrzynie, w którym 
łącznie udział wzięły 603 osoby. 

najlepsze kobiety (po myślni-
ku wynik): 1. obara Żaneta - mi-
strzowski trening – 1128 – nekla, 
2. Goździewska karolina – 1160 
– Poklatki, 3. stachowiak Danu-
ta - rokietnica Biega/owoc Biega 
- 1251 – rokietnica, 4. szwedziak 
kamila - 1297 – Paczkowo,5. Goł-
dysiak ewelina – 1304 – Poznań.

najlepsi mężczyźni: 1. kukuła 
waldemar - walka kostrzyn/team 
Pas – 909 – czerlejnko, 2. szym-
czak marek - walka kostrzyn - 921 
– Brzeźno, 3. Pluciński radosław - 
Parkrun jezioro swarzędzkie – 940 
– swarzędz, 4. Zandecki maciej - 
Parkrun jezioro swarzędzkie - 977 
– Gortatowo, 5. Zwoliński marcin - 
stajnia kokoszki – 1033 – kostrzyn.

najlepsze mieszkanki gminy 
kostrzyn:  1. sobkowiak renata - 
walka kostrzyn – 1317 – kostrzyn, 
2. echaust kasia - walka kostrzyn 
- 1368 – kostrzyn, 3. andrzejew-
ska katarzyna - stajnia kokoszki 
– 1388 – kostrzyn, 4. Pomykalska 
iwona - Gdzie ta meta - 1462 – ko-
strzyn, 5. Przybył olga – 1478 - sie-
kierki wielkie.

najlepsi mieszkańcy gminy ko-
strzyn 1. kukuła waldemar - walka 
kostrzyn/team Pas – 909 – czer-
lejnko, 2. szymczak marek - walka 
kostrzyn - 921 – Brzeźno, 3. Zwo-
liński marcin - stajnia kokoszki 
- 1033 – kostrzyn, 4. kowalczyk 
rafał - For run team – 1045 – klo-
ny,5. Zwoliński szymon - stajnia 
kokoszki – 1058 – kostrzyn.

klasyfikacja drużynowa: 1. walka 
kostrzyn – 2906, 2. Parkrun jezio-
ro swarzędzkie – 2957, 3. stajnia 
kokoszki – 3368, 4. echo Ziemi 
kostrzyńskiej – 3603, 5. Panie dale-
ko jeszcze? – 4680, 6. Dzika ekipa 
– 4717.

rozdano także nagrody w katego-
riach wiekowych dla trzech najlep-
szych zawodniczek i zawodników 
z każdego kategorii. Podczas pod-
sumowania podziękowano także 
wszystkim organizatorom biegów, 
sołtysom, radnym, młodzieżowym 
radnym, pracownikom policji, dru-
hom osP wraz z młodzieżowymi 
Drużynami Pożarniczymi, organi-
zacjom współpracującym z organi-
zatorami, patronatom medialnym 
oraz sponsorom.

na koniec głos zabrał burmistrz 
gminy kostrzyn szymon matysek 
gratulując osiągniętych wynikom 
stypendystom i rodzicom oraz 
wszystkim biegaczom. łs 

Stypendia i GP Biegów
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30 października w holu szkoły Podstawowej nr 2 im. 
rady europy w kostrzynie oficjalnie wręczono Stypendia 
Burmistrza Gminy Kostrzyn za wybitne osiągnięcia 
artystyczne, naukowe i sportowe oraz podsumowano cykl 
Grand Prix Biegów Gminy Kostrzyn

o gminie kostrzyn czytaj także na  
naszglospoznanski.pl
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Państwo ewa i stanisław kapciak 
z łowęcina, iwona i Bogumił krycz-
ka z kobylnicy, Genowefa i roman 
maciejewscy ze swarzędza, elżbie-
ta i mieczysław strzyżyńscy ze swa-
rzędza oraz elżbieta i kazimierz 
szczepańscy ze swarzędza małżeń-
stwa zawierali 50 lat temu! 24 paź-
dziernika w swarzędzkim ratuszu 
z okazji tak pięknego jubileuszu 
odbyła się uroczystość, na którą ju-
bilatów zaprosił burmistrz marian 
szkudlarek.  

Burmistrz przekazał jubilatom 
medale za długoletnie pożycie mał-
żeńskie, a do gratulacji i okolicz-
nościowych serdeczności dołączył 
bukiety kwiatów i kosze słodkości. 
serdeczne życzenia złożyły także 
sekretarz urzędu miasta i Gminy 
swarzędz agata kubacka oraz kie-
rownik urzędu stanu cywilnego 
anna wiśniowiecka-Gronowska. 

Gratulujemy i życzymy zdrowia 
szczęścia oraz pomyślności na ko-
lejne wspólne lata życia!

10 października zastępca burmi-
strza swarzędza Grzegorz taterka 
oraz skarbnik karolina Dziekan, 
w imieniu gminy swarzędz, pod-
pisali umowę pożyczki dla gmi-
ny swarzędz z wojewódzkiego 
Funduszu ochrony Środowiska 
i Gospodarki wodnej na realiza-
cję przedsięwzięcia polegającego 
na poprawie jakości i efektywności 
oświetlenia drogowego na terenie 
naszej gminy. Dofinansowane zada-
nia związane jest z wymianą 60 szt. 
opraw oświetleniowych z lampami 
sodowymi na oprawy typu leD. 

nowe energooszczędne oświetle-
nie zostało zamontowane i już od 
sierpnia oświetla ulicę Planetarną 
w swarzędzu i Zalasewie. 

wojewódzki Funduszu ochrony 
Środowiska i Gospodarki wodnej 
w Poznaniu udzielił gminie swa-
rzędz pożyczki w wysokości 61,2 
tys. zł z możliwością umorzenia do 
wysokości 30%, tj. 18,4 tys. zł. TL 

Do 30 listopada br. do burmistrza 
miasta i gminy swarzędz można 
składać wnioski o przyznanie na-
gród i wyróżnień za wybitne osią-
gnięcia sportowe w 2023 roku. 
Podmioty uprawnione do składania 
wniosków to: stowarzyszenia kultu-
ry fizycznej, związki i kluby sporto-
we oraz komisja kultury i sportu 
rady miejskiej w swarzędzu. wnio-
ski można składać pocztą tradycyj-
ną (listownie) lub osobiście – w biu-
rze podawczym w holu ratusza na 
parterze (bezpośrednio za wejściem 
po prawej stronie) pod adresem:
Urząd Miasta i Gminy w Swarzędzu
ul. Rynek 1
62-020 Swarzędz.

regulamin oraz wniosek do po-
brania są na stronie internetowej 
urzędu: www.swarzedz.pl w zakład-
kach: sport / nagrody i stypendia. 
WD 

swa-dzielnia to sklepik za uśmiech. 
każdy może zostawić tu przedmio-
ty, których już nie potrzebuje. każ-
dy może zabrać stąd to, co mu się 
przyda.
Co można zostawić 
w Swa-dzielni?
a ubrania i buty,
a pościele i ręczniki,
a książki,
a zabawki,
a kosmetyki,
a mały sprzęt rtV/aGD,
a artykuły papiernicze,
a dekoracje, bibeloty,
a biżuterię,
a małe akcesoria ogrodnicze, też  
sadzonki,
a inne (jeśli nie jesteś pewna/pe-
wien – zapytaj).
Czego nie można zostawić 
w Swa-dzielni?
a jedzenia,
a leków,
a niebezpiecznych przedmiotów,
przedmiotów wielkogabarytowych 
(mebli, dywanów itp.).
Zostawione rzeczy muszą być w do-
brym stanie – czyste i zadbane, by 
ktoś mógł z nich po nas skorzystać. 
Zostaw to, co sam/a chciał(a)byś 
znaleźć. 
Regulamin:
swa-dzielnia działa na zasadach 
„sklepu za uśmiech” można zabie-
rać rzeczy za darmo. można zosta-
wiać tylko rzeczy w dobrym stanie 
czyste, niezniszczone. Przynoszone 
rzeczy należy przekazać pracowni-
kowi klubu integracji społecznej. 
swa-dzielnia jest otwarta w godzi-
nach pracy klubu integracji spo-
łecznej: od poniedziałku do piątku, 

od 8:00 do 16:00. nie należy zo-
stawiać paczek przed lokalem. Pra-
cownik klubu integracji społecz-
nej może nie przyjąć przedmiotów 
ze względu na ich zły stan. rzeczy 
zniszczone należy zabrać z powro-
tem ze sobą. nie należy zostawiać 
produktów spożywczych, te zosta-
wiamy w jadłodzielniach przy ul. 
Poznańskiej 25, ul. Zamkowej 32 
oraz os. mielżyńskiego 3a. Pracow-
nicy klubu integracji społecznej 
nie ponoszą odpowiedzialności za 
ewentualne uszkodzenie, niekom-
pletność zestawu lub brak sprawno-
ści (np. drobnego sprzętu elektro-
nicznego).
Swa-dzielnia 
ul. Piaski 4, Swarzędz
poniedziałek-piątek, 8:00-16:00
tel. 61 8181730 
kis@opsswarzedz.pl
www.kis.opsswarzedz.pl
https://www.facebook.com/kis-
swarzedz

Program ten jest przeznaczony dla 
jednostek samorządu terytorialnego 
na prace konserwatorskie i restau-
ratorskie oraz roboty budowlane 
w należących do nich obiektach za-
bytkowych. w tej turze dofinanso-
wanie w łącznej wysokości przekra-
czającej 1,8 mld zł otrzyma ponad 
3200 samorządowych inwestycji. 
Gminie swarzędz w ramach tej edy-
cji przyznano prawie 0,8 mln zł na 
dwa zadania. 

Pierwszym z nich jest remont 
drewnianego kościoła z XVi wie-
ku w wierzenicy. obiekt ten jest 
wpisany do rejestru zabytków i jest 
jednym z najstarszych kościołów 
drewnianych w województwie wiel-
kopolskim. Dzięki dofinansowaniu 
wykonana zostanie konserwacja, 
naprawa, remont i wymiana drew-
nianego szalunku elewacji bryły 
kościoła. Prace budowlane i kon-
serwatorskie już trwają i są realizo-
wane w uzgodnieniu z Powiatowym 
konserwatorem Zabytków. 

Drugim zadaniem, na które przy-
znane zostało dofinansowanie doty-
czy remontu dachu Przedszkola nr 1 
w swarzędzu. Przedszkole to mieści 
się w dawnym budynku dworskim 
z ii poł. XiX w., a zabudowa objęta 
jest ochroną konserwatorską. Prace 
remontowe związane będą przede 
wszystkim z wymianą elementów 

więźby dachowej i drewnianego 
stropu oraz odtworzeniem detalu 
snycerskiego stanowiącego deko-
racyjne zwieńczenie dachu elewacji 
frontowej. Zakończenie realizacji 
zadania zaplanowano na koniec 
2024 roku. 

w ramach pierwszej edycji Pro-
gramu odbudowy Zabytków gmi-
na swarzędz otrzymała prawie 0,4 
mln zł na remont kościoła p.w. Św. 
michała archanioła w uzarzewie. 
Środki te zostaną przeznaczone na 
prace remontowo-konserwatorskie. 
Przedsięwzięcie w szczególności 
dotyczy remontu elewacji i dachu, 

ale również konserwacji elemen-
tów wyposażenia kościoła, tj. ołta-
rzy bocznych, chrzcielnicy, a także 
drzwi zewnętrznych wejściowych od 
strony wieży kościelnej oraz drzwi 
wejściowych od kaplicy. Prace bu-
dowlane i konserwatorskie będą 
realizowane zgodnie z uzgodnienia-
mi z Powiatowym konserwatorem 
Zabytków. Zakończenie realizacji 
zadania zaplanowano na koniec 
i półrocza 2024 r. MW, TL 

Swarzędz
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1,2 mln zł na zabytki 50 lat razem!

Oświetlenie 
z dofinansowaniem

Nagrody 
i wyróżnienia 

W Swa-dzielni zostawisz 
niepotrzebne rzeczy

Fo
t.

 w
ło

D
Z

im
ie

r
Z

 B
u

c
Z

y
ń

sk
i

26 września ogłoszone zostały wyniki drugiej edycji 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

o gminie swarzędz czytaj także na  
naszglospoznanski.pl

Kościół w Wierzenicy.
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Pyra jaka jest, każdy widzi. Wsa-
dzasz ją w ziemię i rośnie. Ale 
czy na pewno? Naukowcy biją na 
alarm, że przy obecnym sposo-
bie eksploatacji gleby pozostało 
nam ok. 50 corocznych plonów*! 
Współcześni 30- 40-latkowie ra-
czej nie odczują tego szczególnie 
mocno. Ale ich dzieci i wnuki już 
tak. Nie próbujmy tego spraw-
dzać… Próbujmy to zmienić!

„Pomimo, że problemy stają się co-
raz bardziej skomplikowane, roz-

wiązania pozostają zawstydzająco 
proste.” 

Bill Mollison 
(naukowiec, 

wykładowca i naturalista, 
uważany za ojca permakultury) 

Zapraszamy cię do odkrywania 
i budowania nowego. co miesiąc, 
przez pełen rok, hasłowo – do sa-
modzielnego doczytania – propo-
nować będziemy kroki duże i małe,  
z zakresu ogrodnictwa, ale też „su-
rvivalu”. Dla tych, co mają ogród. 

Dla tych, którzy władają balkonami. 
Dla ciekawskich i tych, co po prostu 
lubią być „gotowi”.

LISTOPAD, jak nazwa wskazuje to 
czas królowania liści

1. nie marnuj liści – są skar-
bem! użyj je do okrywania drzew 
i krzewów owocowych, pozostaw na 
grządkach, kompostuj. 
2. Przygotuj niezwykłą „ziemię li-
ściową”.
3. Zaplanuj zimowy, dziki zaką-
tek dla zwierząt: wyznacz miejsce, 

w którym zgrabisz stertę liści, uło-
żysz gałęzie i chrust, trochę kamie-
ni.
4. wyczyść budki lęgowe (jeśli nie 
są zamieszkane przez zimujące 
mazurki), zawieś nowe i rozpocznij 
świadome dokarmianie ptaków. Pa-
miętaj o poidełku z wodą!
5. nie chodź po mokrej glebie, by 
nie niszczyć życia w jej wierzchniej 
warstwie.

i pamiętaj, że „wszystkie problemy 
tego świata można rozwiązać w ogro-
dzie.” 

Geoff Lawton 
(edukator permakulturowy)

Daria i Maciej
a jeśli masz pytania lub chciałbyś 
dopytać  o szczegóły jesteśmy tutaj: 
permakultura.maliniec@gmail.com

*Prognoza FAO wydana w grudniu 
2014 r. „jeśli bieżące tempo degra-
dacji gleb nie zostanie zatrzymane, 
to w przeciągu 60 lat na świecie znik-
nie uprawna warstwa gleby, zdolnej 
do wydawania plonów.
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Zanim zjemy ostatnią pyrę
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SPort

czekał na nich nie lada sportowy 
wyczyn w konfiguracji 3 km biegu, 
16 km jazdy rowerem i 4,5 km bie-
gu.

trasa położona była w okolicy 
Źródełka Żarnowiec. suma jej prze-
wyższeń wyniosła aż 180 metrów. 

w tym roku, pierwszy raz w histo-
rii imprezy, na mecie jako pierwszy 
i drugi zawodnik pojawili się uczest-
nicy sztafet. najszybsza okazała 
się sztafeta „real 64-sto”, której 
zawodnicy pokonali trasę w czasie 
1:13:58, drugi czas uzyskał duet 
„Złota sztafeta” pokonując trasę 
w czasie 1:15:41. Dopiero trzeci na 
macie był zawodnik zarówno bie-
gnący, jak i jadący rowerem - ad-
rian Drab z kalisza, który ukończył 
zawody z czasem 1:16:36 i został 
zwycięzcą kategorii open. jest to już 

kolejne zwycięstwo adriana w cross 
Duathlonie Żarnowiec. Pierwszą 
kobietą na mecie była agnieszka 
napierała, która pokonała trasę 
w czasie 1:38:57 i została zwycięż-
czynią w kategorii open kobiet.

na uwagę zasługuję 75-letni eu-
geniusz Gryska, który pokonał trasę 
w 2:26:21 z uśmiechem na twarzy.

najlepsi zawodnicy w poszcze-
gólnych kategoriach odbierali ory-
ginalne nagrody rzeczowe z rąk 
wójta gminy Dopiewo Pawła Prze-
pióry, dyrektora Gosir w Dopiewie 
marcina napierały oraz przedstawi-
ciela sponsorów Pawła owczarzaka 
z firmy rowertramp.

Dziękujemy wszystkim za udział 
w imprezie i zapraszamy na kolejną 
edycję za rok. 
GOSiR Dopiewo

Ponad 200 zawodników rywalizowało 28 października w Vii edycji cross Duathlonu Żarnowiec. mimo 
niesprzyjającej pogody i bardzo błotnistej trasy pokonali indywidualnie lub w sztafetach ponad 23 km
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VII Cross Duathlon Żarnowiec
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